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Udvalget for Videnskab og Teknologi den 23. juni 2008. 

 

 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Helge Sander 

 



  

 

 

 

 

 

 

 

Ministeriet for Videnskab 

Teknologi og Udvikling 

Bredgade 43 

1260 København K 

Telefon 3392 9700 

Telefax 3332 3501 

E-post vtu@vtu.dk 

Netsted www.vtu.dk 

CVR-nr. 1680 5408 

 

Dok nr. 618904 

Side 1/1 

 

   

Alm. del - spørgsmål nr. 191 og 192 stillet af Udvalget for Videnskab og 

Teknologi den 23. juni 2008 til ministeren for videnskab, teknologi og 

udvikling  

 

Spørgsmål 191 

 

Ministeren bedes redegøre for hvilke offentlige myndigheder, der ikke lever op 

til Folketingets beslutning om, at alle offentlige myndigheder fra 1. januar i år 

skal kunne modtage henvendelser fra borgerne i de to åbne dokumentformater 

ODF og OOMXL samt redegøre for, hvilke initiativer ministeren vil tage for at 

sikre, at de offentlige myndigheder lever op til disse krav? 

 

Svar 

 
Regeringen har indgået aftale med regionerne og kommunerne om, at alle 

offentlige myndigheder efter den 1. januar i år skal kunne modtage henvendelser 

fra borgerne i de to åbne dokumentformater ODF og OOXML. Med henblik på at 

støtte myndighederne i opfyldelsen af Folketingets beslutning, har IT- og Tele-

styrelsen udarbejdet og distribueret en række informationspjecer til myndig-

hederne samt udarbejdet vejledninger, som er tilgængelige på IT- og Tele-

styrelsens hjemmeside. Endvidere har IT- og Telestyrelsen afholdt en række 

konferencer for interesserede myndigheder og leverandører i december 2007. 

 

Det er ikke efter 1. januar 2008 konstateret, at der skulle være væsentlige 

problemer med myndigheders modtagelse af elektroniske dokumenter, hvor disse 

problemer kan henføres til manglende overholdelse af modtagekravet. 

 

En undersøgelse i januar 2008 offentliggjort i Computerworld påpegede, at et antal 

kommuner ikke besvarede henvendelser fremsendt i de åbne dokumentformater. 

Det kunne dog efterfølgende konstateres, at de manglende svar måtte henføres til 

uhensigtsmæssigheder i de pågældende kommuners generelle e-post-rutiner og 

ikke en problemstilling vedrørende modtagelse af de to åbne dokumentformater.  

 

I den forbindelse rettede IT- og Telestyrelsen henvendelse til KL, som herefter har 

vejledt de pågældende kommuner med henblik på, at problemerne med modtagelse 

blev bragt i orden.  

 

Tillige kan nævnes IT-Politisk Forenings undersøgelse vedrørende det ene af 

dokumentformaterne, nemlig ODF. Undersøgelsen var baseret på forespørgsler til 

mere end 200 myndigheder og blev offentliggjort i en pressemeddelelse fra 

foreningen af 15. maj 2008. Her var konklusionen, at ODF var godt understøttet 

hos de danske myndigheder, der i 95 procent af besvarelserne oplyste, at de kunne 

åbne ODF-filer. 

 

På denne baggrund finder jeg ikke anledning til for indeværende at foretage en 

specifik kortlægning vedrørende overholdelse af modtagekravet for 

dokumentformater. 
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Spørgsmål 192 

 

Hvornår forventer ministeren, at alle offentlige myndigheder lever op til 

Folketingets beslutning om, at alle offentlige myndigheder fra 1. januar i år skal 

kunne modtage henvendelser fra borgerne i de to åbne dokumentformater ODF 

og OOMXL? 

 

Svar 

 
Jeg henviser til besvarelsen af spørgsmål 191. 


